
Stigsnæs: - Jeg tror, at der er gode muligheder for, at der kan blive rykket ved noget her. 

Det siger det radikale folketingsmedlem Zenia Stampe, der er miljøordfører for sit parti og medlem 

af miljø- og fødevareudvalget i tinget. 

Hun har på det seneste kørt et tæt parløb med det radikale byrådsmedlem Troels Brandt omkring 

sagen med RGS Nordic på Stigsnæs, hvor der jo er kritik af virksomhedens rensning af olieholdigt 

spildevand fra Norge. 

Denne import er der dispensation til, fordi Norge ikke selv har den tilstrækkelige kapacitet. Men nu 

er der sket noget nyt. 

I et svar til Zenia Stampe bekræfter miljøminister Lea Wermelin (S) nemlig, at det norske Miljø- 

direktoratet har oplyst, at der nu er tilstrækkelig kapacitet i Norge. 

Miljøstyrelsen i Danmark har dog foretaget en såkaldt partshøring hos firmaet Equinor, der er 

afsender af spildevandet til Danmark, og firmaet er uenig med Miljødirektoratet. 

- Jeg kan dog have en mistanke om, at det simpelthen skyldes, at det er billigere at sende det til 

Danmark end at behandle det i Norge, hvilket jeg ikke mener bør være afgørende, siger Zenia 

Stampe. 

Hun vil nu stille flere uddybende spørgsmål til miljøminister Lea Wermelin og fortsætte dialogen. 

Med det formål at få sat en stopper for dispensation til import af det olieholdige vand fra Norge, 

hvis rensning kræver brug af store mængder af grundvand på Stigsnæs. 

 


